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Abstract

 The  pyrazoles  and  barbiturates  are  heterocyclic  compounds 

containing two atoms of  nitrogen.  These  compounds were reported to 

possess  various  biological  activities  such  as  anticancer,  antimicrobial, 

antifungal, antipyretic, anticonvulsant, antidepressant and other nervous 

system affecting activities. Preparation, reactions, and properties of these 

compounds are dealt with in chapter one.

Twenty final compounds were prepared in this work, together with 

their corresponding intermediates. The appropriate retrosynthetic analysis 

of the compounds revealed certain possible route. This route required two 

steps, the reaction between aryl diazonium salts and diethylmalonate to 

form the intermediate aryl diazo diethyl malonate compound.The reaction 

between the intermediate compounds and hydrazine Form pyrazoles the 

second  reaction  between  urea  or  thiourea  to  form  barbiturates  and 

thiobarbiturates   The  reaction  course  was  followed  by  TLC  and  the 

products were identified by U.V, I.R,1H-NMR and MS.

The retrosynthetic analysis of the target compounds was discussed 

in  chapter  three  together  with  suitable  mechanisms  for  each  different 

reaction. The spectral data were interpretated and discussed in the same 

chapter. Some of the intermediates and final compounds were tested  for 

their  antimicrobial  activity .  The compounds showed   activity  when 

tested in different concentration , against two strains of gram positive and 

gram  negative  bacteria.  The  standard  organisms  are  Staphylococcus 

aureus, Bacillus subtilis, Escherichia coli and Pseudomonas aeruginosa. 
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صصصصصص

سة        متجان ير الغ ية الحلق بات المرك من هي والباربتورات  البيرازولت

   . بات        المرك هذه فت عر قة الحل في نتروجين ذرتي على منهما كل  وتحتوي

ضادات         وم يات والفطر بات للميكرو حيوية مضادات بيولوجيه، انشطه لها  بأن

         ، صبية الع مة الأنظ في لة فعا مواد وك سكنات وم ية الدمو ية الأوع ضيق  ل

. للسرطان  ومضادات

ضمن          سيطة الو بات المرك من عدد و نهائي مركب عشرين تحضير  تم

         . تم  ها ومن سة الدرا هذه في عت أتب ضديدي ال يق التخل عملية الدراسة  هذه

  . لى       الأو قة الطري ستهدفة الم بات المرك لى ع للحصول طريقتين إلى  التوصل

        : لي   ع صول للح لونيت مو إيثايل الداي مع الأمين تفاعل خطوتين في  وتكون

        . طوة  الخ في الهيدرازينات أحد مع الوسطى المركب تفاعل الوسطى  المركبات

.( البيرازولت  ( لعطاء الثانية

        : طاء  لع يا الثيور أو يا اليور مع سطى الو كب المر تفاعل الثانية  الطريقة

قة.        الطب يا كروماتوغراف سطة بوا ها تتبع تم فاعلت الت هذه باربيتورايت  ال

فوق         شعة الأ سطة بوا سطية والو ية النهائ بات المرك يد تحد تم و قة  الرقي

يف            ط ، سي المغنطي نووي ال ين الرن يف ط ، مراء الح تحت الأشعة ،  البنفسجية

الكتلة. 

شتها        مناق تم التفاعل وميكانيكيات التحليلي الضديدي التخليق  عملية

. الفصل            ذات في مناقشتها تم الطيفية البيانات ، الثاني الفصل في  بالتفصيل

ضد          عاليه ف ذات ها أن جدت و ضرة المح هائيه والن الوسطيه المركبات  بعض

الميكروبات.
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بة          موج ستارين الإ من نوعين ضد ها إختبار ند ع عاليه ف بات المرك  اظهرت

هي         .( و فه، مختل يز تراك في يا البكتر من الجرام وسالبة  Pseudomonasالجرم

aeruginosa.  Staphylococcus  aureus,  Bacillus  subtilis,  and Escherichia 

coli.( 

عالية         . فعاليه ذات المركبات بعض ان الدراسة اوضحت  كما
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